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OR.0012.5.6.2024 

PROTOKÓŁ nr 67/24 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej 

odbytego w dniu 18 marca 2024 r. godz. 12:00 do 14:00  

pod przewodnictwem Pani Anny Dziuby-Marzec 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Drosiński Roman 

2. Dziuba-Marzec Anna – przewodnicząca 

3. Kaftan Sławomir – z-ca przewodniczącej  

4. Poznerowicz Krzysztof 

5. Zarębska Maria 

 

Obecni na posiedzeniu: 

1) Beata Surma – p.o. Naczelnika Wydziału Spraw Obywatelskich i Urzędu Stanu Cywilnego 

(USC.SO), 

2) Marcin Kolbert - Pracownik Wydziału Spraw Obywatelskich i Urzędu Stanu Cywilnego 

(USC.SO), 

3) Jarosław Surma - Komendant Straży Miejskiej w Wieluniu, 

4) Romuald Zalwert - Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń (GKRPA), 

5) Magdalena Jarczewska – Pracownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

(GKM), 

6) Mirosława Kolanek – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                      

w Wieluniu (MGOPS), 

7) Elżbieta Sołtysiak Zastępca Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                      

w Wieluniu (MGOPS), 

8) Pracownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieluniu (MGOPS), 

9) Jarosław Walasik - Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej                

w Wieluniu (PSP), 
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10) Grzegorz Bartnicki - Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej 

Policji w Wieluniu (KPP). 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji. 

2. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 

1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb 

ponadnormatywnych pełnionych przez funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji             

w Wieluniu; 

2) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu; 

3) Straży Miejskiej w Wieluniu; 

4) Ochotniczych Straży Pożarnych. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w Gminie Wieluń na lata 2024-2030. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 

2024”. 

5. Przyjęcie raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń za 2023 

rok. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2023 rok. 

7. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

8. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec dokonała otwarcia posiedzenia. Przywitała wszystkich 

obecnych. Zapytała, czy ktoś proponuje zmiany w porządku obrad? Nikt się nie zgłosił.  

 

Porządek obrad stanowi zał. nr 2. 
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Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 2.1 

Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń Komendy Powiatowej Policji w 

Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb ponadnormatywnych pełnionych przez 

funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu zał. nr 3. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki powiedział, że 

w 2023 roku funkcjonariusze Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu na terenie Gminy 

Wieluń przeprowadzili 1722 interwencji, z czego 411 były to interwencje domowe, natomiast 

310 to interwencje dotyczące zakłóceń porządku publicznego. Ogółem jest to mniej 

interwencji niż w 2022 roku, gdzie było ich 1937. Podobnie sytuacja przedstawia się jeżeli 

chodzi o przestępczość kryminalną, bowiem tych zdarzeń było mniej. Z kolei wykrywalność 

była wyższa niż w 2022 roku. Zaznaczył, że w Gminie Wieluń przestępczości w porównaniu z 

poprzednimi latami jest znacznie mniej. Dodał, że Gmina Wieluń współpracuje z Komendą 

Powiatową Policji w Wieluniu. Zaznaczył, że ponownie zostało podpisane porozumienie 

dotyczące służb ponadnormatywnych. Środki finansowe uzyskane z budżetu miasta 

pozwoliły skierować im dodatkowe 22 patrole w rejon Osiedli Wyszyńskiego, Stare Sady, 

Bugaj, Dworca PKP, Era Parku, Skate Parku oraz centrum miasta. Funkcjonariusze podczas 

tych wszystkich 42 patroli wylegitymowali 212 osób, przeprowadzili 136 różnego rodzaju 

interwencji, ujawnili 183 wykroczenia, nałożyli w związku z tym 72 mandaty i 110 pouczeń. 

Wydatkowali całą kwotę 30.000,00 zł, którą otrzymali od gminy. 

Radna Maria Zarębska powiedziała, że przedstawiona przez Komendę Powiatową Policji w 

Wieluniu dotycząca stanu bezpieczeństwa w Gminie Wieluń jest bardzo syntetyczna i 

obszerna. Zaznaczyła, że w 2023 roku odnotowano wysoki poziom wykrywalności, przy 

spadku ogólnej liczby przestępstw. Podziękowała za przygotowaną informację.  

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki zaznaczył, że 

zadaniem Policji nie jest tylko ściganie i wykrywanie przestępstw, ale również profilaktyka, tj. 
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m.in. akcje „Bezpieczne ferie”, „Bezpieczne wakacje”, debaty społeczne, rozmowy z osobami 

starszymi o tym jak nie dać się oszukać, pogadanki w szkołach, czy przedszkolach.  

Radny Roman Drosiński odniósł się do strony 37 - Wykres nr 3 „Nietrzeźwi z podziałem na 

kategorię zatrzymani na terenie powiatu wieluńskiego”. Najpierw jest wpisany art. 178a § 1 

Kodeksu Karnego (KK), następnie art. 87 § 1 Kodeksu Wykroczeń (KW), kolejno art. 87 § 1a 

KW oraz art. 87 § 2 KW. W związku z tym zapytał, dlaczego tak jest? 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki powiedział, że 

należy rozróżnić stan nietrzeźwości, od stanu po użyciu alkoholu. Wszystko jest zależne od 

stężenia alkoholu w wydychanym powietrzu lub we krwi.  

Radny Roman Drosiński zapytał jakie Policja podejmie działania w przypadku konfliktu 

zbrojnego? Powiedział, że w Rzeczpospolitej Polskiej nie ma szkoleń, schronów, dużej ilości 

broni i żołnierzy.  

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki powiedział, że 

nie jest w stanie szczegółowo odpowiedzieć na to pytanie. Do zadań Policji nie służy obrona 

granic terytorium Rzeczpospolitej Polskiej bowiem, są to zadania Wojska Polskiego. 

Zadaniem Policji jest zapewnienie bezpieczeństwa w czasie pokoju. Jeżeli chodzi o schrony, 

czy ewakuację to to nie należy do statutowych obowiązków Policji.   

Zastępca Komendanta Powiatowego PSP w Wieluniu Jarosław Walasik powiedział, że jeżeli 

chodzi o schrony to w zeszłym roku Państwowa Straż Pożarna z całej Polski otrzymała z 

Komendy Głównej zadanie inwentaryzacji schronów i miejsc tymczasowego schronienia na 

terenie całej Polski. Powiedział, że istnienie aplikacja „schrony”. Link do tej aplikacji jest 

również na stronie Komendy Głównej Państwowej Straży Pożarnej, jak również m.in. z 

stronie Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu. Po wejściu w ta 

aplikację pokazują się wszystkie schrony zinwentaryzowane oraz miejsca schronienia 

tymczasowego na terenie całej Polski.  

Radna Maria Zarębska zapytała, czy w Gminie Wieluń są takie miejsca? 

Zastępca Komendanta Powiatowego PSP w Wieluniu Jarosław Walasik są to np. piwnice 

szkół, banków, urzędów. Nie są to schrony, tylko miejsca schronienia tymczasowego. 
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Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, jak jest z przestępczością narkotykową na 

terenie wieluńskich szkół? 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki jeżeli chodzi o 

zwalczanie przestępczości narkotykowej policjanci realizują swoje zadania. Jeżeli chodzi o 

szkoły nie mają uprawnień, żeby wejść do szkoły i przeszukiwać nieletnim, bądź pełnoletnim 

licealistom lub uczniom techników plecaków, bądź toreb. Wszystkie działania operacyjne, 

które wykonuje Policja są poza terenem szkoły. Wyjątkiem jest sytuacja, gdy dyrektor, 

nauczyciel, bądź wychowawca zgłosi Policji interwencję. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, jaka może być skala problemu 

narkotykowego na terenie Wielunia? 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki powiedział, że 

policjanci z komórki do spraw profilaktyki prowadzą działania profilaktyczne, w szkołach 

podstawowych i średnich. Dodał, że nie jest w stanie powiedzieć jak duże jest to zjawisko na 

terenie wieluńskich szkół. Zaznaczył, że jedyne co może powiedzieć to, że sporo osób jest 

zatrzymywanych z narkotykami podczas legitymowania poza terenami szkół.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec odniosła się do przedstawionej informacji, w której 

napisane jest, że w kategorii przestępstw narkotykowych w 2023 r. stwierdzono 36 zdarzeń. 

W związku z tym zapytała, ile tych zdarzeń było związanych z młodzieżą szkolną? 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki powiedział, że 

taka szczegółowa statystyka nie jest prowadzona. Zaznaczył, że problem narkotyków 

zauważalny jest na terenie całego powiatu wieluńskiego. Dodał, że od jakiegoś czasu 

zauważalny jest wzrost przestępstw związanych z narkotykami, bowiem są one łatwiej 

dostępne i tańsze.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy na problem spożywania alkoholu ma 

wpływ ilość punktów sprzedaży? Lub, czy, gdyby ograniczono jego sprzedaż w godzinach 

nocnych byłoby bezpieczniej? 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki powiedział, że 

nie posiada statystki dotyczącej ilości zdarzeń w godzinach nocnych. Powiedział, że uważa, że 

gdyby tych lokali było mniej mogłaby spaść ilość zdarzeń po spożyciu alkoholu. Niemniej 
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jednak w takowych sytuacjach nadal problemem są stacje benzynowe, które są czynne 

całonocnie. Tak więc, ktoś, kto chciałby kupić alkohol mógłby może kupić alkohol. Dodał, że 

w 2023 roku ujawnili 30 nietrzeźwych nieletnich.    

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy w okolicach szkół na przerwach są jakieś 

patrole? 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki tak. W 

okolicach szkół zwracają również uwagę na przejawy demoralizacji, czyli m.in. na palenie 

papierosów, bądź papierosów elektronicznych. W przypadku, gdy policjanci wylegitymują 

takiego ucznia kierują o takim zdarzeniu informację do rodziców i szkoły. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy Policjant musi być w mundurze przy 

takich czynnościach? 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki powiedział, że 

nie. Zaznaczył jednak, że przy takich czynnościach nieumundurowany Policjant musi okazać 

swoją legitymację oraz przedstawić się z imienia i nazwiska oraz stopnia.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś jeszcze chciały zabrać głos w tym 

punkcie porządku obrad? Nikt się nie zgłosił. Podziękowała przedstawicielowi Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu za przygotowanie ww. informacji. 

Komisja przyjęła informację o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń Komendy Powiatowej 

Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb ponadnormatywnych pełnionych przez 

funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 2.2 

Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu zał. nr 4. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt 

się nie zgłosił. Odniosła się do str. 12 w przedstawionej informacji, tabela III. 2. zatytułowana 
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„Ilość zdarzeń”. W 2022 roku było 1264 zdarzeń, natomiast w roku 2023 jest ich już 674. W 

związku z tym zapytała, co mogło mieć wpływ na taki spadek? 

Zastępca Komendanta Powiatowego PSP w Wieluniu Jarosław Walasik powiedział, że w 

lutym 2022 roku przez Powiat Wieluński przeszła potężna nawałnica, która spowodowała 

wiele szkód a co za tym idzie było wiele interwencji Straży Pożarnej. Tak więc, zwiększa to te 

statystyki. Odniósł się do str. 14 w przedstawionej informacji, gdzie jest ukazany wykres 

słupkowy zdarzeń w których interweniowała Państwowa Straż Pożarna w latach 2018-2023, z 

którego wynika, że łącznie wszystkich zdarzeń najmniej było w 2023 roku. Powiedział, że np. 

w 2023 roku w porównaniu do lat poprzednich było mniej pożarów sadzy w kominach. W tej 

chwili Wydział Kontrolno-Rozpoznawczy od kilku lat stosuje procedurę, iż każdy pożar sadzy 

w kominie kończy się powiadomieniem do Powiatowego Inspektoratu Nadzoru 

Budowlanego. Po takim pożarze przyjeżdża Nadzór Budowlany i szczegółowo kontroluje 

przyczynę pożaru kominów i energetyki. W ubiegłym roku nie było również dużo pożarów 

traw. W 2023 roku miesiącem, w którym najwięcej było pożarów traw był maj. W powiecie 

Wieluńskim najwięcej, bo aż 41% wszystkich zdarzeń to są zdarzenia w Gminie Wieluń. Na 

taki stan rzeczy przede wszystkim wpływa gęstość zaludnienia, koncentracja zakładów 

przemysłowych, główne ciągi szlaków komunikacyjnych. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy Straż Pożarna usuwa gniazda os? 

Zastępca Komendanta Powiatowego PSP w Wieluniu Jarosław Walasik powiedział, że tak. 

Zaznaczył, że Straż Pożarna oprócz zadań ratowniczych organizacje również działania 

profilaktyczne. Opowiedział o projekcie, który był już dwa razy organizowany przez Komendę 

Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu we współpracy z Poradnią Psychologiczno-

Pedagogiczną stworzyli widowisko muzyczne, koncert profilaktyczny, gdzie strażacy w 

mundurach grają w zespole dla szkół średnich poprzez który pokazują m.in. służbę  strażaka, 

worek na zwłoki, opowiadają młodzieży o topielcach, o wypadkach drogowych. Opowiadają 

młodzieży o tym jak zachowują się rodzice gdy muszą identyfikować zwłoki swoich dzieci. 

Jest to dla młodzieży tzw. terapia szokowa. Zaznaczył, że ten koncert wywołuje skrajne 

emocje. Temu koncertowi towarzyszą prezentacje. W obecnej chwili napisali projekt do 

Urzędu Marszałkowskiego na realizację takich koncertów na terenie województwa łódzkiego. 

Jeżeli dostaną jakieś środki na ten projekt to Wieluń jest jednym z miast województwa 
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łódzkiego, gdzie udałoby się taki projekt realizować. Ideą koncertu to jest hasło „Nie 

zabijajcie i nie dajcie się zabić!” 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, jaki jest koszt takiego koncertu? 

Zastępca Komendanta Powiatowego PSP w Wieluniu Jarosław Walasik jest to około 

3000,00 zł. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś jeszcze chciały zabrać głos w tym 

punkcie porządku obrad? Nikt się nie zgłosił. Podziękowała przedstawicielowi Komendy 

Powiatowej Straży Pożarnej w Wieluniu za przygotowanie ww. informacji. 

Komisja przyjęła informację o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 2.3 

Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń Straży Miejskiej w Wieluniu zał. nr 5. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt 

się nie zgłosił. Odniosła się do przedstawionej informacji w rozdziale VII zatytułowanym 

„Podsumowanie” - pkt 2: zintensyfikować działania mające na celu eliminowanie: a) 

spożywania alkoholu w miejscach objętych zakazem, b) palenie tytoniu w miejscach objętych 

zakazem. W związku z tym zapytała, dlaczego tutaj nic nie ma o narkotykach? 

Komendant Straży Miejskiej w Wieluniu Jarosław Surma powiedział, że Straż Miejska nie 

prowadzi działań z ludźmi będącymi pod wpływem narkotyków. Stąd też nie ma tego w 

przedstawionej informacji. Gdyby mili do czynienia z taką sytuacją przekazaliby to do 

Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu.   

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Podziękowała Komendantowi Straży Miejskiej w Wieluniu za 

przygotowanie ww. informacji. 

Komisja przyjęła informację o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń Straży Miejskiej w 

Wieluniu. 
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Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 2.4 

Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń Ochotniczych Straży Pożarnych zał. nr 

6. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt 

się nie zgłosił. Podziękowała za przygotowanie ww. informacji. 

Komisja przyjęła informację o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń Ochotniczych Straży 

Pożarnych. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Wieluń na lata 2024-2030 zał. nr 7. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt 

się nie zgłosił. Zapytała, dlaczego skoro Strategia jest na lata 2024-2030 i jest rok 2024 nie 

ma nic w Strategii o 2023 roku? 

Kierownik MGOPS w Wieluniu Mirosława Kolanek powiedziała, że opracowywali tą 

Strategię to wykonywali to nie mili jeszcze tych danych, bowiem nie był zamknięty jeszcze 

cały 2023 rok. Nie wszystkie informacje jeszcze spłynęły, np. z Głównego Urzędu 

Statystycznego –dane za 2023 rok otrzymają na koniec czerwca tego roku. 

Radna Maria Zarębska powiedziała, że Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Gminie Wieluń na lata 2024-2030 przygotowana przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Wieluniu bardzo Jej się podoba. Podobnie jak to, że ankiety przygotowane 

przez MGOPS zostały skierowane do wypełniania przez mieszkańców Gminy Wieluń. 

Ostatnie pytanie z ankiety dotyczyło tego, jakie działania powinien podjąć samorząd gminy, 

aby ograniczyć problemy społeczne w gminie? W odpowiedziach można zauważyć bardzo 

trafne oczekiwania mieszkańców do których samorząd gminy powinien się przychylić.  
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Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec odniosła się do tego co jest napisane w przygotowanej 

Strategii, czyli, że w Gminie Wieluń, są liczne szlaki rowerowe w mieście. W związku z tym 

zapytała, gdzie w gminie znajdują się te liczne szlaki rowerowe? 

Kierownik MGOPS w Wieluniu Mirosława Kolanek powiedziała, że należy rozróżnić ścieżki 

rowerowe, od szlaków rowerowych. Są to dwie zupełnie różne rzeczy. Dodała, że w Gminie 

Wieluń jest mało ścieżek rowerowych, ale jest dużo szkolaków rowerowych. Jeżeli chodzi o 

ankiety to wystąpili do wszystkich sołectw, przewodniczących osiedli, szkół podstawowych z 

prośbą o uzupełnianie ich. Uzbierali 111 ankiet. Natomiast w szkołach 411. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Gminie Wieluń na lata 2024-2030, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu?  

W głosowaniu udział wzięło 5 radnych. Komisja (przy 5 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie.  

Opinia Komisji nr 491/67/24 z dnia 26.02.2024 r. stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 

2024” zał. nr 9. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt 

się nie zgłosił. Zapytała, czy wystarczy pieniędzy, które przewidziane są w tym programie na 

zabiegi sterylizacji i kastracji zwierząt? 

Pracownik Wydziału GKM Magdalena Jarczewska powiedziała, że tak. Na dzień dzisiejszy 

zostało wydanych siedem skierowań do czterech gabinetów weterynaryjnych, ponieważ 

cztery gabinety podpisały umowę z gminą. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy gminie wystarczy 300,00 zł na 

poszukiwanie właścicieli bezdomnych zwierząt? 
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Pracownik Wydziału GKM Magdalena Jarczewska powiedziała, że tak. Dodała, że wszystkie 

zwierzęta które są w schronisku lub te które są wyłapane na bieżąco o nich udostępniana jest 

informacja na Facebook-u, pn. „zwierzakiwieluniaki” oraz na stronie internetowej schroniska. 

Gmina współpracuje ze schroniskiem, po to by jak najszybciej wyadoptować te zwierzęta. W 

schronisku są zwierzęta, które mają powyżej 8-10 lat. Niestety nie każdy chce zaadoptować 

starsze zwierzę, ponieważ z reguły każdy chce szczeniaka. Dodała, że w szkołach 

przeprowadzane są akcje edukacyjne. Pani ze schroniska przyjeżdża do szkoły wraz z 

zwierzęciem i opowiada dzieciom na czym polega opieka nad zwierzętami itd.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto opiniował ten program? 

Pracownik Wydziału GKM Magdalena Jarczewska Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami w 

Łodzi oraz Powiatowy Lekarz Weterynarii. Jeżeli chodzi o Fundację „Łezka” z Wielunia to do 

dnia dzisiejszego nie przysłała żadnej opinii, więc w ustawie jest tak, że opinia jest 

pozytywna. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy gmina współpracuje z lokalnymi 

fundacjami, które zajmują się opieką nad zwierzętami? 

Pracownik Wydziału GKM Magdalena Jarczewska powiedziała, że cały czas współpracują z 

Fundacją „Łezka” oraz ze społecznymi opiekunkami kotów.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, w jaki sposób gmina wspiera wieluńskie 

fundacje, które zajmują się opieką nad zwierzętami? 

Pracownik Wydziału GKM Magdalena Jarczewska powiedziała, że w tamtym roku Fundacja 

„Łezka” brała udział w konkursie i otrzymała 10.000, 00 zł. Dodała, że gmina współpracuje 

również z Radiem Ziemi Wieluńskiej. W sytuacji, gdy ucieknie jakieś zwierzę podaje taka 

informację i wtedy szybciej znajduje się właściciel tego zwierzęcia i nie ma wówczas 

koniczności odwożenia go do schroniska.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy gminę coś to kosztuje? 

Pracownik Wydziału GKM Magdalena Jarczewska powiedziała, że nie. 

Radny Krzysztof Poznarowicz powiedział, że dobrym pomysłem, byłoby, gdyby w Radiu 

Ziemi Wieluńskiej podać informację, żeby wychodzić z psami w kagańcu. 
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Magdalena Jarczewskia GKM powiedziała, że nie każdemu psu można założyć kaganiec. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 2024”, kto jest przeciw, 

kto wstrzymał się od głosu?  

W głosowaniu udział wzięło 5 radnych. Komisja (przy 5 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie.  

Opinia Komisji nr 492/67/24 z dnia 26.02.2024 r. stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 5 

Przyjęcie raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń za 2023 rok zał. nr 11. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Radny Sławomir Kaftan zapytał, czy gmina może wydawać więcej środków na dane zadanie 

niż jest przeznaczone w preerminarzu? 

Sekretarz GKRPA Romuald Zalwert powiedział, że obecnie nie jest w stanie odpowiedzieć na 

to pytanie. Dodał, może musi skonsultować się w tej sprawie z Panią Skarbnik.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec odniosła się do raportu, w którym jest mowa o 

programach profilaktycznych dla dzieci i młodzieży oraz zapobieganie patologiom, bowiem 

jest na to przeznaczone 50.000,00 zł gmina wydała 0 zł. W związku z tym zapytała, dlaczego 

tak jest? 

Sekretarz GKRPA Romuald Zalwert powiedział, że zostały ogłoszone dwa konkursy do 

których nikt się nie zgłosił. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kiedy one zostały ogłoszone? 
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Sekretarz GKRPA Romuald Zalwert powiedział, że był to luty ubiegłego roku. Dodał, że na 

ten rok również został już ogłoszony konkurs. Zgłoszenia są do 5 kwietnia br.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec odniosła się do raportu, w którym jest mowa o 

działaniach wychowawczych w zakresie profilaktyki prowadzonych przez placówki 

oświatowo-wychowawcze. W związku z tym zapytała, czy mogą o to również wnioskować 

szkoły? 

Sekretarz GKRPA Romuald Zalwert tak. Mogą to być szkoły jak również przedszkola.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Kto jest za przyjęciem raportu z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń za 2023 rok, kto jest przeciw, kto wstrzymał 

się od głosu?  

W głosowaniu udział wzięło 5 radnych. Komisja (przy 3 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 1 

głosie „wstrzymującym się”) przyjęła raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Wieluń za 2023 rok. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 6 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2023 rok zał. nr 12. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt 

się nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Kto jest za przyjęciem sprawozdania z realizacji zadań z 

zakresu wspierania rodziny za 2023 rok, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu?  

W głosowaniu udział wzięło 5 radnych. Komisja (przy 5 głosach „za”) przyjęła sprawozdanie z 

realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2023 rok. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 
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Punkt 7 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt 

się nie zgłosił. Zapytała, czy podejmowane są jakieś działania w sprawie Integracyjnego Placu 

Zabaw? 

Pracownik Wydziału GKM Magdalena Jarczewska powiedziała, że koło środy zostanie to 

przekazane do zamówień publicznych. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, na ile teraz jest kosztorys?  

Pracownik Wydziału GKM Magdalena Jarczewska 803.000,00 zł.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, jak jest z przyznaniem mieszkania 

komunalnego? Są długie kolejki? 

Radna Maria Zarębska powiedziała, że mieszkania socjalne, bądź komunalne otrzymuje się 

dopiero jak ktoś je zwolni. W sytuacji, gdy ktoś np. stwierdzi, że dane mieszkanie nie pasuje 

mu i nie przyjmuje go to wówczas schodzi na dół kolejki. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił.  

Po krótkiej dyskusji członkowie Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej ustalili, że posiedzenie 

komisji podczas którego ma zostać przyjęte sprawozdanie z działalności komisji za okres od 

01.01.2024 r. do 31.03.2024 r. odbędzie się w dniu najbliższej sesji Rady Miejskiej w Wieluniu, 

czyli 21.03.2024 r. o godz. 8.10, czyli na 20 min. przed sesją. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 8 

Zamknięcie posiedzenia Komisji.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zamknęła posiedzenie Komisji. Pożegnała wszystkich 

obecnych. 
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Więcej uwag nie stwierdzono. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.    

             

    Przewodnicząca Komisji 

 

      Anna Dziuba-Marzec 

Protokół sporządziła: 

 

Adrianna Gajek  


